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Carina Rømer  
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1. Godkendelse af referat  

Referatet er godkendt ved skriftlig høring. 
 
2. Meddelelser 

a) Meddelelser vedr. studieordning - ingen 
b) Meddelelser vedr. høringssvar - ingen 
c) Meddelelser vedr. SNIKS bevilling - ingen 
d) Meddelelser vedr. Ansøgninger - ingen 
e) Meddelelser vedr. opfølgning på kvalitetspolitik – bilag 

• Åbent hus 
• Jobdating for højtuddannede 
• Tilbud til specialestuderende 

f) Øvrige meddelelser – bilag 
• Ny dom om ulovlig deling af digitale studiebøger 

SN opfordrer til, at denne sendes rundt til alle undervisere, så 
de også er bekendt med den.  
En studenterrepræsentant fremhæver, at det også vil være 
en god ide at orientere de studerende. Det overvejes, 
hvordan de studerende orienteres bedst muligt.  
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Studienævnet bemærkede at de studerende også bør gøres 
opmærksomme på hvordan de skal håndtere ophavsretligt 
beskyttede billeder i opgavesammenhæng 
Kort sagt, det vil være en god ide at gøre opmærksomhed på 
ophavsret i det hele taget.  
En studenterrepræsentant foreslår, at det inkorporeres i 
How-to-Uni? Marianne Ankjær går videre med dette. 

g) Studienævnsformanden  
Den 26. november blev der afholdt eksternt ekspertpanelmøde, som 
del af kvalitetspolitikken. Yderligere info på næste møde. Vi fik ros og 
gode forslag at arbejde videre med.  

h) De studerende 
i) Andre – Der blev gennemført valg af studerende til bl.a. 

studienævnene d. 26. og 27. november.  
På cand.it. webkom endte det med kampvalg, og fra 1. januar bliver 
det Cliff Hulsten, som repræsenterer cand.it. Webkom.  
For de andre studier var der fredsvalg, dvs., at det fra 1. januar fortsat 
vil være:  
Camilla, der repræsenterer BA IVK 
David, der repræsenterer BA Infovid 
Torben, der repræsenterer BA BIB  
Rebecca, der repræsenterer ITPD 
 

Studienævnet tog meddelelserne til efterretning. 
 

3. Sager til behandling, undervisning - ingen- 
 

4. Sager til behandling, eksamen 
 
4.1 Plagiatsager – bilag 
Som led i eksamensevalueringen bedes SN vurdere om oversigten over 
plagiatsager giver anledning til nye initiativer eller ændring i 
eksamensbestemmelser. 
 
SN har fået oplysninger om de plagiatsager, som er blevet behandlet i 
sidste periode. Marianne Ankjær mener ikke, de giver anledning til en 
ændring i praksis.  
SN tilslutter sig denne vurdering. 
Der gøres opmærksom på, at alle undervisere godt kunne tænke sig bedre 
plagiat software.  
Marianne Ankjær oplyser, at det er i proces. 

 
4.2 Eksamensrapporter – bilag 
SN bedes tage rapporten til efterretning og vurdere, om man bør 
iværksætte initiativer på baggrund af det indmeldte.  
 
I faget Markedskommunikation rejser censor nogle kritikpunkter. 
Marianne Ankjær tager punkterne op med eksaminator. 
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5. Sager til behandling, studieordninger - ingen 
 
 

 

6. Sager til behandling, kvalitetspolitikken 
 
7.1 Nøgletal - bilag 
SN bedes tage nøgletalsnotat til efterretning. 
Notatet skal bruges i forbindelse med de kommende 
uddannelsesberetninger. SN tog notatet til efterretning. 
 
7.2 Cand.it.ernes kompetencer og værdiskabelse - bilag 
SN bedes drøfte, hvorledes denne rapport kan anvendes i det videre 
arbejde på studierne. 
 
Marianne Ankjær foreslår, at rapporten præsenteres på kommende 
møder med undervisere, og at den anvendes ved studiestart som 
inspiration. Rapporten videreformidles til RIO (i forhold til aftagere og 
karrierevejledning). Den kan evt. også ligge til grund for afholdelse af 
workshops i regi af SNIKS Studiecafé a la ”få inspiration til at sætte ord på 
dine kompetencer”. 
 
SN finder, at det er interessant læsning, som også skal bruges fremover. 
Den tages med på møder med undervisere, og den skal præsenteres for 
nye studerende.  
 
SN spørger, om det ikke kunne være en idé at lave en workshop for KA, så 
de også bliver bedre til at sætte ord på deres kompetencer.  
Flere studenterrepræsentanter giver udtryk for, at det er en god ídé. Jo 
flere ord man har at kunne sætte på kompetencer jo bedre. 
Bibliotekar Forbundet har bl.a. holdt oplæg om, hvordan man sælger sine 
kompetencer og oversætter dem til mulige aftagere. Dette oplæg får 
meget ros. 
Alumnioplæg trækker også altid studerende til. 
Det vil være en god idé at slå en workshop sammen om de to punkter for 
at opnå både en faglig og en erfaringsmæssig vinkel.  

 
7.3 Adgangskrav på BA og tilvalg - bilag 
SN bedes tage stilling til, om man ønsker at fjerne eller tilføje 
adgangskrav, som er angivet i bilag.  
 
SN bakker op om at tilføje de adgangskrav, som FAK foreslår.  
 
7.4 Status på SNIKS Studiecafé aktiviteter, herunder employabilitet 
Biljana Celebija har sendt følgende skriftlige orientering: 

• Der udarbejdes 3 film til BA uddannelserne (Infovid, IVK & Bib) samt to 
film om alumner til Bib. Alumnefilm samt IVK film er i hus.  
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• SNIKS Studiecafé status: Generelt gået godt, opbakning til de fleste 
aktiviteter – også de engelske, som vi har satset mere på. Vi planlægger 
allerede næste semester.  

• Hard-skills kursus i grafisk facilitering var en stor succes, og der er 
efterspørgsel efter et kursus mere eller evt. 2.0. Forventer at afvikle igen 
næste semester – enten det samme eller noget lignende. 

• Vi planlægger Åbent hus og er til stede både i Kolding (alle udd.), Odense 
(KA + Tilvalg) samt i Sønderborg (Jacob Buur hjælper her). Hvis I 
kender studerende, som vil være gode repræsentanter, så sig endelig til! 

• Studiestartsplanlægningen begynder tidligere ligesom rekrutteringen af 
tutorer. Allerede fra februar sender vi jobopslag ud –> prik gerne 
studerende på skulderen. Tidligere tutorer beskrev, hvordan det gav dem 
mod på at gøre det, fordi de var blevet ”udvalgt”. 

• Iværksætteri i praksis med Nele Schmidt i spidsen er i fuld gang, og første 
arrangement ”From Curriculum to Cash” bliver afholdt den 19. december 
i Pakhuset sammen med Startup Station. Generelt vil IVIP’s plan for næste 
semester blive integreret i det generelle CMS sats i SNIKS. 

 
7. Andre sager til behandling 

 
8.1 Vademecum - bilag 
SN bedes forholde sig til følgende forslag til ændringer: 
• Diverse ændringer til Vademecum, herunder indførsel af 

studiestartsprøve på kandidatniveau 
• Ændringer i studieordningen 

o Genindførsel af reglen om minimum en bestået aktivitet pr. år 
o Fællesbestemmelser om undervisningsdeltagelse 
o Fællesbestemmelser om omfangsbestemmelser 
o Ændring af generelle kompetencemål 

• Ændringer i fagbeskrivelsen 
o Angivelse af arbejdsbelastning i fagbeskrivelser 

 
Marianne Ankjær anbefaler tilslutning til fakultetets forslag. 
Høringsskrivelse – side 4 paragraf 5.6 undervisningsdeltagelse: Den sidste 
sætning ”underviser kontaktes for nærmere afklaring” fremstår som en 
uklar formulering.  
FAK: Tanken er, at underviseren træffer beslutning i gråzonetilfælde. SN 
finder, at der dermed er en risiko for, at nogle studerende ikke behandles 
ens.  
SN bemærker at der er meget arbejde i ”kontakt underviseren”. Kan det 
ikke aftales, at undervisningsdeltagelse defineres ved første 
undervisningsgang? 
SN anbefaler, at sætningen tages ud. 
 
Oversigt over kompetencemål. Fakultetet foreslår at HUMs 
kompetencemål ”kunne formulere sig om faglige emner på et 
fremmedsprog” (nr. 15 på BA og KA og 16 på KA) fjernes fra de generelle 
kompetencemål. Hvis nødvendigt skrives det ind i fagspecifikke 
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kompetencemål. Efter en diskussion af fordele og ulemper ved at fjerne 
bestemmelsen fra de generelle kompetencemål tilsluttede Studienævnet 
sig Fakultetets forslag. 
  
 
Studiestartprøve på KA uddannelse – side 13. Pointen er at indføre 
studiestartsprøve på KA, da der optages nogle hvert år, som ikke møder 
frem. SSP på BA fungerer rigtig godt. Derfor god ide.  
I praksis kræves det, at der er to forsøg, og at de studerende skal kunne 
bestå enten den første eller den anden undervisningsgang, dvs. indenfor 
de første to uger. Som praksis er nu, skal en studerende selv tilmelde sig 
fag på KA. Nogle får merit for fag på 1. og 2. semester, nogle følger ikke 
alle fag. Så der er nogle udfordringer. Der arbejdes også på How to Uni for 
KA studerende.  
Kunne en løsning være, at den How-to-Uni tages inden for vis frist?  
 
SN tilslutter sig How-to-Uni forslaget.  
 
Tværkurser – karriereprofilfag – iværksætteri fag som udbydes fra 
efteråret – kunne det være et karriereprofilfag?  
SN diskuterer signalværdien i at indstille flere fag som karriereprofilfag, 
sammenholdt med de udfordringer, der kan være, hvis for mange 
studerende ønsker at følge et fag.  
Marianne Ankjær taler med institutleder om at udvide listen.  

 
8.2 Uddannelsesregnskab 
Marianne Ankjær orienterer om uddannelsesregnskab for 2018. SN bedes 
tage regnskabet til efterretning. 
 
Vores uddannelser bidrager sammenlagt positivt til 
uddannelsesregnskabet.  
 
8.3 Afslag på erhvervskandidat - bilag 
Marianne Ankjær orienterer om svar fra Styrelsen for Forskning og 
Uddannelse. SN skal tage beslutning om afslag til efterretning. Oversigt 
over afgørelser er vedlagt til orientering. 
 
Se i øvrigt liste over nye erhvervskandidatuddannelser i 2018 her. Det 
fremgår desværre ikke, på hvilken baggrund godkendelsen er givet. 
 
Argumentet for afslag var ledighedstallene. Fakultetet synes ikke, at det 
var vejen frem at tage fat i styrelsen på nuværende tidspunkt.  

 
  

8. Merit- og dispensationsansøgninger 
 
9.1 Sag om førsteårsprøven fra andet SN - bilag 
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Marianne Ankjær foreslår følgende tidspunkter for SN-møder i 1. halvdel af 2020: 
• 29. januar kl. 10-12 
• 26. februar kl. 14.15-16 
• 25. marts kl. 14.15-16 
• 29. april kl. 14.15-16 
• 27. maj kl. 14.15-16 
• 24. juni kl. 14.15-16 
 
 
SN godkender tidspunkter. 

Carina Rømer fremlægger afslag givet til dispensationsansøgning 
vedrørende førsteårsprøven fra andet SN. SN bedes diskutere den 
anvendte praksis. 
 
SN diskuterer sagen. Historikken er vigtig i en sag som denne. Der kan 
være tale om en kærlig afgørelse tidligt i forløbet, i stedet for at hjælpe 
med ekstra tid til eksamen udsatte tidsfrister osv. vel vidende at det aldrig 
vil føre til noget. Vigtigt, at der har været hjælp på og det lykkedes stadig 
ikke.  

 
 
 
 
9.2 Ansøgninger til behandling 
SN behandler ansøgningerne. 

 
9.3 Sager til endelig behandling 
SN tager formandsafgørelserne til efterretning. 

 
9. Eventuelt  


